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SKUPSTINA CRNE GORE

Predsjedniku Ivanu Brajovicu

Obavjestavamo Vas da ce na osnovu clana 187 Poslovnika SkupStine Cme Gore,

oviasceni predstavnik Kluba poslanika SNP — DEMOS, MIODRAG LEKIC, postaviti pitanje

predsjedniku Vlade Cme Gore na osmoj - posebnoj sjednici Prvog redovnog (proljecnog)

zasijedanja u 2019. godini kojaje zakazana za 26. jun (srijeda) 2019. godine.

Sefica kluba poslanika SNP-DEMOS,

Danijela Pavi6evic /



Pravo na buducnost! j ripaeo Ha 6y/\yhHOCT!

VLADI CRNE GORE

Predsjedniku Vlade, Dusku Markovicu

Na osnovu clana 187 stava 2 Poslovnika Skupstine Cme Gore postavljam

pitanje predsjedniku Vlade Crne Gore.

Kao sto vam je poznato predsjednice Markovicu, Evropska unija je iznenadna

otkazala odrzavanje Meduvladine konferencije EU sa Cmom Gorom iako je ona

prethodno bila zakazana za kraj juna.

Tom prilikom je iz Savjeta EU naglaseno da je napredak u poglavljima o
vladavini prava i temeljnim pravima kljucan i da ce to odrediti tempo pregovora
o pristupanju.

Zato Vam predsjednice Markovicu postavljam pitanje koje ima nekoliko

poveznih elemenata - koji su u isti mah i doprinos obrazlozenju pokrenute

materije i javnog dijaloga u Skupstini, a od interesa za gradane ove zemlje,

vjerujem i Vas licno.

Pitanje:

Da li, predsjednice Markovicu, uocavate prave razloge za iznenadno i

neuobicajno otkazivanje Meduvladine konferencije Evropske unije sa Crnom

Gorom koja je prethodno bila zakazana za kraj juna ove godine? Naime, da li

razloge za ovo otkazivanje, ciji je je moguci nastavak klauzule balansa, vidite u

sada sire uocenom raskoraku izmedu proklamovanog evropskog pravca vlasti u
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Cmoj Gori i stalnog, cak povecanog vracanja na oblike nedemokratskog drustva
autoritame sustine?

Obrazlozenje u formi dopunskih pitanja:

Da li ste svjesni tezine nekih kritickih elemenata iz Izvjestaja o napredovnju
koji posebno odnose na vladavinu prava i politickog pritiska na zarobljene
institucije, posebno skandala sa nezakonitim konstitusanjem partijskog servisa
na kojem gradani koji ga finasiraju, gledaju neukus podanicke propaganda
sjevemo-korejskog tipa?

Da 11 pored navedenog mozete povezati otkazlvanje Medjuvladine
konferencije EU Cma Gora sa neodgovomim reakcijama iz struktura vlasti na
upozorenja iz Izvjestaja EU o napredovanju. Od izjave Mila Dukanovca da se
Evropska unija nalazi u stanju "konfuzije", do nastavka dijelovanja partijskih
odreda koji nezaustavljivo dovrsavaju akcije politickog, kadrovskog,
antidemokratskog oblikovanja institucija, posebno u njihovim savjetima
suprotno odlukama sudskih organa i ocjenama i upozorenjima iz pomenutog
evropskog izvjestaja.

Da li ste svjesni da ovako neodgovma situacija vodi kaluzuli balansa , koja
gradane ove zemlje jos vise udaljuju od evropske realnosti i clanstva u EU?

Da li vi licno u preostaloj godini mandata namjeravate da slicno partijskim
vojnicima u raznim institucijama slijedite javne inicijativa vaseg sefa stranke
koji agresivno otpocinje novu operaciju podijela i rasta tenzija u crnogrskom
drustvu? ( Ovoga puta necu podsjecati da osoba o kojoj je rijec, i koja se
markentiskim operacijama "bori" za bolju I pravednu proslost umjesto za bolju
buducnost, je upravo u nedavnoj proslosti promjenila nekoliko drzava,
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nacionlnih i crkvenih stanja, uz jedini kontinuitet proizvodnje podijela i

neprijatelja u zemlji.)

Hi cete predsjednice Markovicu, svjesni dubine krize politicko-
institucionalnog, ekonomskog i socijalnog sistema i stanja duboke

kriminalizacije cmogorskog drustva, imati hrabrosti i autonomnosti da se suocite

sa stvamoscu, pa i sa ocjenama Evropske unije, i da kao predsjenik vlade sa
jakim ustavnim nadleznostima i odgovomostima - pokrenete ozbiljne reforme
koje bi nas priblizile evropskim standardima i samom clanstvu u EU?

Molim odgovor i u pisanoj formi.

Poslanik,

Miodrag Lekic

^  \
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SKUPSTINA CRNE GORE
Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjedniee,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premljerskog sata odrzanog 26. juna 2019. godine, kako bi istl bili dostavljeni
uva^enim poslanicima.

S uvazavanjem.

o Markovic

■f



POSLANICKO PITANJE

Na osnovu clana 187 stavo 2 Poslovnika Skupstine Crne Gore postavljam pitanje predsjedniku

VIode Crne Gore.

Kao sto vam je poznato predsjednice Markovicu, Evropska unija je iznenadna otkazola

odrzavanje Meduvladine konferencije EU sa Crnom Gorom ioko je ona prethodno bila

zakazana za kraj Juno. Tom prilikom je iz Savjeta EU naglaseno da je napredak u poglavljima o

vladavini prove i temeljnim pravima kljucon i da ce to odrediti tempo pregovoro o pristupanju.

Zato Vam predsjednice Markovicu postavljam pitanje koje ima nekoliko poveznih elemenata -

kojisu u isti mah i doprinos obrazlozenju pokrenute materije ijovnog dijaloga u Skupstini, a od

interesa za gradane ove zemlje, vjerujem i Vas licno.

Pitanje: Da U, predsjednice Markovicu, uocavate prove razloge za iznenadno i neuobicajeno

otkazivanje Meduvladine konferencije Evropske unije sa Crnom Gorom koja je prethodno bila

zakazana za kraj juna ove godine?

Naime, da li razloge za ovo otkazivanje, ciji je je moguci nastavak klauzule balansa, vidite u

sada sire uocenom raskoraku izmedu proklamovanog evropskog pravca vlasti u Crnoj Gori i

stalnog, cak povecanog vracanja na oblike nedemokratskog drustva autoritarne sustine?

OBRAZLOZENJE

Obrazlozenje u formi dopunskih pitanja: Da li ste svjesni tezine nekih kritickih elemenata iz

Izvjestaja o napredovanju koji posebno odnose na vladavinu pravo i politickog pritiska no

zarobljene institucije, posebno skandala sa nezakonitim konstituisanjem partijskog servisa na

kojem gradani koji ga finansiraju, gledaju neukus podanicke propaganda sjevemokorejskog

tipa? Da li pored navedenog mozete povezati otkazivanje Meduvladine konferencije EU Crna

Gora sa neodgovornim reakcijama iz struktura vlasti na upozorenja iz Izvjestaja EU o

napredovanju. Od izjave Mila Bukanovica da se Evropska unija nalazi u stanju „konfuzije", do

nastavka djelovanja partijskih odreda koji nezaustavljivo dovrsavaju akcije politickog,

kadrovskog, antidemokratskog oblikovanja institucija, posebno u njihovim savjetima suprotno

odiukamo sudskih organa i ocjenama i upozorenjima iz pomenutog evropskog izvjestaja.

Da li ste svjesni da ovako neodgovma situacija vodi klauzuli balansa, koja gradane ove zemlje

jos vise udaljuju od evropske realnosti i clanstva u EU? Do li Vi licno u preostaloj godini

mandata namjeravate da slicno paitijskim vojnicima u raznim institucijama slijedite javne

inicijativa Voseg sefa stranke koji agresivno otpocinje novu operaciju podjela i rasta tenzija. u

crnogorskom drustvu? Ovoga puta necu podsjecati da osoba o kojoj je rijec, i koja se

marketinskim operacijama „bori" za bolju i pravednu proslost umjesto za bolju buducnost, je

upravo u nedavnoj proslosti promijenila nekoliko drzova, nacionalnih i crkvenih stanja, uzjedini

kontinuitet proizvodnje podjela i neprijatelja u zemlji. Bicete predsjednice Markovicu, svjesni

dubine krize politicko-institucionalnog, ekonomskog i socijalnog sistema i stanja duboke



kriminalizacije crnogorskog drustva, imati hrabrosti i autonomnosti da se suocite so

stvarnoscu, pa / so ocjenama Evropske unije, i da koo predsjednik Vlade so jakim ustavnim

nadleznostima i odgovornostima - pokrenete ozbiljne reforme koje bi nas priblinle evropskim

standardima isamom clanstvu u EU?

Molim odgovori u pisanoj formi.



ODGOVOR

Poslanice Lekicu,

Prakticno je pitanje na isti nacin, samo sa malo drugacijim obrazlozenjem, ill prosirenim
obrazlozenjem, postavio I poslanik Krlvokapic, a tice se nase evropske Integracije, kvaliteta

toga procesa, nase, ne samo spremnosti vec i dosljednosti u tom procesu.

Razumio sam da Vi prigovarate vlasti, odnosno politickoj eliti u vlasti, da ona u tom procesu

nije iskreno i zbog drzave, nego zbog sopstvenih interesa. Moguce iz razlicitih politickih uglova
tako stvari i posmatrate. Ja zaista mislim da je evropska integracija proces cijelog drustva. I ne
samo u politickom smislu, nego i u sirem - gradanskom smislu. Dakle, u tom procesu doprinose
Jednako, i vlast i opozicija, u smislu krajnjeg rezultata, a dinamika tog doprinosa u CrnoJ Gori

ocigledno je sada, sa tog aspekta, veoma upitna. Rekao bih neprihvatljiva.

Nije dobro da je jedan dio Parlamenta van tog procesa. Apsolutno, za razliku od Vas, Vase

stranke, pa 1 drugih op.ozicionih poslanika ovdje, mi imamo jedan znacajan broj poslanika I

politickih stranaka koje ne ulaze u ovu zgradu, ne ulaze u drzavne institucije, a plate primaju

redovno kao i svaku prinadleznost (od sluzbenog vozila, troskova goriva, dnevnica, sluzbenih

putovanja ltd.).

Dakle, slazem se da tu smo mogli vise I da treba vise. Kao sto se takode slazem da u tom

procesu moramo svi doprlnositi u skladu sa nasim mogucnostima i politickom ulogom. Ona

ipak ne zavisi od Vlade, ili od Instltucija, nego od onoga sto nam je narod opredijelio na

izborlma, kako god gledali na te izbore, dok drugacije ne bude. Zbog toga, zaista se slazem sa

Varna, da na tim pitanjima moramo naci tacke dijaloga i tacku kompromisa, jer to nije danas

pitanje nas politicara, to je pitanje bududh generaclja. Buducim generacijama, ako ostavimo

manje problema i podjela, onda smo mi zavrdii svoj posao. Mozda necemo ud u Evropsku

uniju, ali cemo biti spremni za Evropsku uniju, a generacije koje dolaze bice zadovoljnije ovom
zemljom nego sto smo mi danas.

Dakle, poslanice Lekicu, ja ponovo apelujem na Vas, kao sto sam apelovao i na poslanika
Krivokapica, mozete tome da date znacajan doprinos, bez obzira sta mislite o DPS-u I njegovom
rukovodstvu.

Ipak sam negdje u nekoj Vasoj recenici u obrazlozenju pitanja registrovao Vasu ocjenu da na
svim stranama postoje kompetentni i odgovorni ljudi. Slazem se, i treba te kompetencije da

stavimo u funkciju dobra nase zemlje. U odnosu na sami Izvjestaj, rekao sam to I poslaniku

Krivokapicu, a zaista zelim da ponovim i Vama, taj proces ukljucuje standard i tehniku vodenja
pregovarackog procesa. To je politika, a rekao bih i vise od politike. Za Crnu Goru, to je

buducnost, to je vizija drzavne politike i vizija Crne Gore. Zbog toga, ovdje u Parlamentu svi
treba da radimo da taj proces ubrzamo.



Rekao sam, Izvjestaj smo kriticnije ocijenili nego sto ga je ocijenila sama Evropska unija. Zbog

toga sto mi svakoga dana zivimo sa tim procesom. Iznutra bolje poznajemo nedostatke i

slabosti, nego sto ih cak vidi administracija iz Brisela. All ovdje mora bit! pecat tog procesa.

U svakom Izvjestaju se kaze da je Parlament kljucno mjesto gdje se taj proces usmjerava i gdje

mu se daje dinamika. Na zalost, on se danas ovdje usporava i ne dobija to svjeze gorivo koje

nam je neophodno da budemo brzi I kvalitetniji. 1 pozvao sam poslanlka Krivokapica, a sada I

Vas da sjednemo I da se dogovorimo. Da uradimo jednu stvar koja Ustavno nije sporna, koja

ne moze bit) upitna - a to je da izaberemo Sudski savjet. Hajde da to uradimo. Da sjednemo u

okviru komisije, u okviru Radne grupe za izradu izbornog zakonodavstva, da usaglasimo

rjesenja i da dodemo do zakona koje cemo ovdje usvojiti dvotrecinskom vecinom. {Ne

vjerujem da mozemo vecinom svih poslanika, jer nekima je Ijepse van Parlamenta nego u

Parlamentu.) Pojedini pollticku demokratiju i politicki sistem dozivljavaju kao sansu za

konferencije za medije i razbijanje sistema vlasti na svim nivoima. Vidimo kako to u Kotoru i

Budvi izgleda danas, kada taj dio pollticke opozicije preuzme odgovornost na sebe.

Da ne mislite, da izbjegavam vruca pitanja i vruce teme na koje ml skrecete paznju da navodno

postoji nesklad u pristupu Izmedu predsjednika Demokratske partije socijalista i mene kao

zamjenika predsjednika Demokratske partije socijalista I predsjednika Vlade. Nema razlike u

nasoj politic] i nasem pristupu kljucnim drzavnim pitanjima all ima razllka u metodu rada.

Predsjednik Dukanovic je drugacije vodio Vladu od mene (ne kazem da ja to radim bolje) All

mi nemamo razlike nl u jednom elementu naseg politlckog program I njegove realizacije.

Moramo da se navlknemo i da ne slijedimo crnogorsku potrebu da je svaka cinjenica i svaki

podatak povod razlicltih spinova. Nasa diskusija, koja je i na mene ostavila utisak na proslom

Premijerskom satu je pretvorena u klasicni spin. Nije se govorilo o sustini naseg dijaloga. Vi

znate da nl Vi nl ja nijesmo pomenuli tehnlcku vladu, nego smo govorili o dijalogu i gdje da taj

dijalog zapocnemo da bl uspjeli, a to nije lako i sami ste rekli danas. To ce biti bolan iskorak za

sve nas da udemo u tu fazu. No, pretvorilo se u pricu da smo VI i ja govorili o tehnickoj vladi,

u kontekstu moje opaske da nama ne trebaju uporedna iskustva Iz Albanije, nego da sami

imamo sopstveno iskustvo kojim smo pokazali da se mozemo dogovoriti, ne predlazuci taj

model.

Dakle, pokusao se kompromltovati nas politicki i zreo dijalog u ovom Parlamentu. Kao sto se i

spinujeZakon oslobodi vjeroispovijesti,zakon kojiseodnosi na organizaciju vjerskih zajednica.

Znaci, o tom zakonu su nedjeljama pricali ljudi koji ga nijesu procitali. Iz Srbije, najved srpski

zvanicnici, ukljucujuci predsjednika drzave. Procitao ga nije. Crkveni velikodostojnici procitali

ga nijesu, poslanice Lekicu. Oni koji su se bavili tim zakonom, procitali ga nijesu. Taj zakon,

evo, ne znam da 11 ce se sloziti sa mnom poslanik Krivokapic, da ne iskoristi proceduraino,

uraden je po najvisim mogucim standardima i u saglasnosti sa Savjetom Evrope. To je

savremen zakon koji omogucava slobodu vjeroispovijesti, omogucava i daje pravo vjerskog

organizovanja, all istovremeno u okvirima drzave po Ustavu i zakonima ove drzave. A ne drugih



drzava. I Vi ste vidjeli sta znacitaj spin u okviru togzakona. Zbogtoga se Vlada nije oglasavala.
U jednoj prilici sam bio primoran da odgovorim, jersu otom zakonu govorili 1 oni kojiga nijesu
procitali, a oni koji ga nijesu procitali su najgrublje vrijedali ovu zemlju, njenu ustavnu i svaku

drugu vrijednost.

Dakle, hajmo da citamo i u tome sto procitamo da se slozimo oko onoga sto je dobro, a ono

sto je lose da mljenjamo, Venecijanska komisija je potvrdila kvalitet ovog zakona. Venecijanska
komisija je dala za pravo drzavi da ovo pitanje uredi na ovakav nacin. Kao sto je Venecijanska
komisija takode sugerisala sta treba da popravimo u ovom zakonu i popravicemo. I imacemo

ga ovdje u Parlamentu. Nadam se ako uspijemo i do kraja jula.

Za dobro drzave, da se razlike u Crnoj Gori smanje, a ne da se podsticu. Ne moze o tom zakonu

objektlvno, govoriti vjerska struktura koja ne priznaje Crnu Goru, koja je bila protiv
referenduma, koja ne priznaje drzavu Crnu Goru, koja je bila protiv NATO-a, koja je protiv

Evropske unije i koja je protiv svakog naseg evropskog iskoraka. Vjerska organizacija koja nije
podnijela ni jedan ili mozda jedan zahtjev da gradi svoje vjerske objekte u skladu sa zakonom

i pravnim sistemom ove drzave, nego to rade po noci i pod reflektorima. Da li treba da imamo

razumijevanja za taj pristup? Ne. Mi ga necemo imati, kako god ko to spinovao. Ja vjerujem da

me Vi razumljete, i nadam se da na ovim pitanjima mozemo naci neku vrstu saglasja da bismo

napravill korak naprijed.

Hvala.


